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Referat af skolebestyrelsesmøde Frederiksbjerg Skole 10. dec. 
2024 
Mødet foregår i Store Klaus kl. 16.00 -18.30 

  

Forældrevalgte   Medarbejderrepræsentanter 
og elevrepræsentanter   

Ledelsesrepræsentanter  

Jonas Højbjerg Sckerl (JS) 
Marianne Frandsen (MF) 
Jørgen Søndermark Pedersen 
Kari Moseng  
Kristian Lager  
Louise Kjær Christoffersen 
Rasmus Martens Jakobsen  
Emma Seraphine Bau (afbud) 
 
Deltagere fra SFO-forældrerådet: 
Anne-Marie Hansen Buchardt 
Julie Gustavsen 
Joan Høy 

Niels Bertelsen, lærer  
Mikael Møller, pædagog 
 
Forpersoner elevråd 
Laki (afbud) 
Kat (afbud) 
  

Peder Pedersen, skoleleder (PP) 
Tine Bay Rasmussen, viceskoleleder og 
pæd.leder af udskoling (TR, ref.) 
Trine Junge Petersen, pæd. leder 
indskoling (TJP)  

 

16.00: Velkommen og orientering om afbud 

16.05: Introduktion - nye repræsentanter 

16.10: Orientering vedr. ledelse af mellemtrin og den videre proces (PP) 

Det har været nødvendigt at lave en fratrædelsesaftale med tidligere mellemtrinsleder. PP er pt. fungerende 

pæd. leder på mellemtrinnet, godt hjulpet af Niels Berthelsen, TR, samt yderligere en lærer fra 

mellemtrinnet. 

Der er aftalt en ny rekrutteringsproces med HR i Børn og Unge. Stillingsopslaget er sendt til gennemsyn hos 

formandskabet, og ledelsen håber at formandskabet endnu engang til at sætte sig i ansættelsesudvalg. 

Dette er vedtaget. MK og JS kommenterer det fremsendte opslag og sender til PP. 

 

16:15: Oplæg om status og puls på SFO’en - hvilke emner har I været optaget af siden sidst. (Trine 

orienterer rådet om oplæg til mødet med bestyrelsen). (TJP) 

Der har indtil nu været drøftet: 

• ferier i SFO 

• aktiviteter i SFO 

• skolestartere 

• Mindske spillecafé og i stedet spille brætspil i stedet for digitale spil. 

• Mindske brugen af mobiltelefoner og smartwatches. 

• Lukketider i SFO 

• Morgen-SFO – der er god respons på at bruge faste pædagoger i morgen-SFO 

 

16.25: Orientering om status på plusklasser (PP) 

PP og TJP har været til møde i B&U om opstarten af Plusklasser. Vi har haft interne drøftelser om hvorvidt 

plusklasserne skal placeres i en fast klynge, eller om klasserne skal skifte. Beslutningen er at klasserne ikke 
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fastgøres til en defineret klynge. Til sommer starter én klasse i en KRAI-klynge. Dette er der god opbakning 

til blandt personalet, ligesom der er interesse for den særlige opgave blandt både lærere og pædagoger. En 

gruppe lærere og pædagoger vil blive kompetenceløftet i foråret 2025. 

 

16.30: Orientering om og input om strukturændring i SFO (TJP) 

Skolen er bygget til et stort format som ikke passer helt det nutidige børnetal. Det faldende børnetal gør at 

personalet i alle SFO-afdelinger løbende er blevet beskåret. Pt. har vi fire afdelinger i SFO hvilket er flere 

afdelinger end på andre skoler med samme børnetal i SFO – de har typisk kun to. Den nuværende 

organisering påvirker bemanding og vikardækning samt det antal pædagogiske aktiviteter som kan 

udbydes. Der er derfor en proces i gang hvor organiseringen, under hensyntagen til KRAI-fællesskaberne, 

skal retænkes for at fleksibiliteten kan genetableres.  

 

17.00: Opdatering af Samarbejdsaftale mellem SFO-forældreråd og skolebestyrelse (TJP) (hjemmeside - 

den udløb i 2020 - vedhæftes mødeindkaldelse) Link til aftalen der ligger under fanen skolebestyrelse 

Skolebestyrelsen 

Overordnet set er der tilfredshed med aftalen som dog skal ”leve” mere. Beslutning om at SFO-

forældrerådet inden næste fælles møde kommer med udkast til revideret aftale. 

17.30: Princip for SFO-virksomheden – Link til principper: Skolebestyrelsen skal læses forud for mødet. 

Revision og udarbejdelse af tilsynsark  

Dialog med input til revision af princippet og tilsynsspørgsmål.  

Et forslag til videre proces kunne være jævnfør ovenstående samarbejdsaftale. at denne opgave gives til 

SFO forældreråd. 

TJP har haft samarbejde med konsulent fra B&U, og der arbejdes med læringspakker med personalet. Her af 

ønskes at der sker en uddragelse af temaer som kan danne grundlag for mål- og indholdsbeskrivelser. 

Skolebestyrelsen ønsker at princippet for SFO-virksomheden konkretiseres på baggrund af Aarhus 

Kommunes beskrivelse af børnefællesskaber. Det besluttes at SFO-forældrerådet laver et første udkast til 

princippet samt forslag til tre tilsynsspørgsmål. 

18.00 Orientering fra 

• Ledelsen:  

PP: Et nyt lønsystem skal indfases i B&U hvilket kommer til at give både medarbejdere og 

især ledelsen betydelig mere administration.  

PP: Skolen kommer ud med et overskud. Dette er positivt, men beklageligt at 

efterregulering af børnetal mv. bevirker at økonomien ikke kan styres så stramt som 

ønsket. Det er heldigt i år at det er til plussiden, det kunne have været anderledes.  

PP: De administrative medarbejdere trækkes væk fra skolen, og det betyder at der hyppigt 

er lav bemanding af receptionen og mindre teknisk service. Dette giver stor travlhed i 

ledelsen. 

PP: KRAI-lærerne skal efter nytår inddrages i indretningen af området ved orange trappe. 

Hernæst skal Rose Eken-værket som pt. er i kælderen tilbage i området. 

• Elevrådet Ikke til stede 

• Medarbejderne  

https://frederiksbjergskole.aarhus.dk/samarbejde-med-foraeldre/skolebestyrelsen#skolebestyrelsens-opgaver-15
https://frederiksbjergskole.aarhus.dk/samarbejde-med-foraeldre/skolebestyrelsen#frederiksbjerg-skoles-principper-4f
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MM: Der er mange ændringer på vej i indskolingen hvilket afføder reaktioner hos 

medarbejdere. Der er dog samlet set forståelse for ændringer og opbakning til løsninger. 

• Skolebestyrelsen, herunder forældrehenvendelser. 

Der er ingen henvendelser til bestyrelsen.  

JS: For en tiårig periode vil der komme stort trafikalt pres grundet påbegyndt byggeri af 

Marselistunnellen. Dette bekymrer, og man vil forsøge at komme tættere på evt. konkret 

information fra Aarhus Kommune om konsekvenserne for trafiksituationen i lokalområdet. 

Bla. Bekymrer det hvis tung trafik skal ad Ingerslev Boulevard i morgentimerne. 

 
 


